
I / Postojine. (Iz n a š e g a o k r a j n e g a dru
š tva) . Dne 14. vel. travna je imel odbor našega okraj
nega učiteljskega društva sejo. Na dnevnem redu je 
bil razgovor o prenaredhi pravil našega društva in 
o nagrobnem spomeniku pokojnemu Keteju. Dasi 
društvo komaj tri leta obstoji, vender se je pokazala 
potreba, da se pravila prenarede in sicer zato, ker 
si je društvo poleg postavljanja nagrobnih spome

nikov umrlim tovarišem postavilo zopet novo nalogo 
in sicer p r a v e d r u š t v e n i k e v b o l e z n i p o d p i 

r a t i , t. j . osnovati si nameravano p o d p o r n o za

logo. V ta namen je podpisanec dosedanja pravila 
nekoliko prenaredil in dodal še nekaj toček glede 
p o d p o r n e za loge . Odbor je načrt novih pravil ve

činoma brez premembe sprejel in če ga odobri 
še prihodnji občni zbor, predložimo potem nova 
pravila visoki vladi v potrditev in z novim letom 
prične društvo tudi s p o d p o r n o z a l o g o delovati. 
Opomnim pa že sedaj, da taisti gospodje tova

riši oziroma tovarišice, ki niso sedaj še člani dru

štva in bi mogočno šele po novem letu pristopili, ne 
bodo imeli po novih pravilih dve leti pravice do 
podporne zaloge, zato jim svetujem, da takoj pristo

pijo ter plačajo društvenino za tekoče leto. Ob jednem 
prosim pa tudi vse one gg. društvenike, ki so v pla

čilu zastali, da slore prej ko mogoče svojo dolžnost, 
ker le na ta način bode mogoče, da tudi društvo 
svojo dolžnost do društvenikov spolnjuje; no, tacih 
društvenikov pa ni mnogo, malo več, kakor je prstov 
na jedni roki in v čast učiteljstvu našega okraja 
moram povedati, da so večinoma vsi jako oduševljeni 
za društvo, le par trdnovratnežev neče pristopiti, ne 
vem ali iz osobnje mržnje ali iz mlačnosti ali kali? 

Odbor je nadalje jednoglasno sklenil, da se po

stavi pokojnemu nadučitelju Filip Keteju dostojen 
nagroben spomenik. Za razkritje spomenika se je do

ločil i), dan mal. srpana dopoludne in sicer s sv. 
mašo, kojo bode daroval iz prijaznosti in spoštovanja 
do rajnega častiti gospod župnik Matija Torkar. 
Delo se je izročilo kamnoseku J. Stegatu s Kala in 
g. Št. Jelenec ima pa nalogo, da delo nadzoruje in 
skrbi, da bode do imenovanega dne spomenik po

stavljen. — Isti dan popoludne bode tudi redni občni 
zbor našega društva in sicer v Košani ali pa v St. 
Petru, zato naj gg. društveniki pravočasno izrazijo 
svoje mnenje, kje bi bil bolj pripraven kraj za zbo

rovanje. t'.e hoče kdo izmed gg. društvenikov pri 
zborovanji kot referent nastopiti, naj blagoizvoli naslov 
referata vsaj do 25. rožnika odboru naznanili. 

Društveni vestnik. 
Dne 8. mal. srpana bode letošnja okrajna uči

teljska konferencija in odbor je mnenja, da se priredi 
isti večer v Postojini koncert v korist društva. Rav

nokar so se odposlala vabila k sodelovanju na vse 
učiteljstvo v okraji in če se jih zadostno število od

zivlje temu vabilu, prično se v kratkem razpošiljati 
potrebne glaske. — Jakob Dimnik. 

III. skupščina „Zveze slov. uči t . društev" dne 
16. in 17. velikega travna v Trs tu . 

Vsakdo izmed udeležencev se še spominja prvega 
zborovanja „Zveze" v Ljubljani, kakor tudi druzega 
v Celji. Koliko znancev in prijateljev si je marsikdo 
pridobil pri svojih tovariših iz sosednjih dežel! Letos 
se je ž njimi zopet sešel na obalih jadranskega morja 
in sicer v popolnem številu. Dosedaj je bilo tretje 
zborovanje najobilneje obiskano; kajti vseh učiteljev 
je bilo nad 200 in med temi 41 gospodičin tovarišic, 
kar nas mora jako veseliti, da nas hočejo povsod v 
resnici naše koleginje podpirati. Želimo le. da bi se 
prihodnje leto to število podvojilo. 

Nekateri tovariši so prišli že v petek v Trst, drugi 
pa v soboto zjutraj, katerim je res marljivi vsprejemni 
odbor že poprej preskrbel stanovanja ali v hotelih 
ali pa v privatnih hišah pri gostoljubnih tržaških 
rodoljubih, katerim bode slovensko učiteljstvo vedno 
hvaležno ostalo. Rog jih živi! 

V soboto ob 11. uri dopoludne je bila seja uprav

nega odbora pod predsedstvom predsednika g. dr. T. 
Romih-a. 

G. predsednik je poročal o delovanji upravnega 
odbora in o društvenem glasilu. Na to so se določili 
poročevalci za delegacije. 

Popoludne ob 1. uri se je pričela seja delegatov, 
katerih je bilo nad 150 navzočnih. G. predsednik jih 
je v jako lepem govoru pozdravil, na kar je poročal 
o delovanji upravnega odbora. 

Društveni tajnik g. S l a n e je potem poročal o 
delovanji društev v „Zvezi" zastopanih. 

Temu so sledila poročila g. blagajnika in računskih 
preglednikov. 

O društvenem glasilu je poročal g. predsednik 
dr. T. Romih, ter omenil, da se tiska Popotnik" v 
nad 800 izrisih in da bode prihodnje leto morebiti 
mogoče list trikrat na mesec izdava ti. 

Po predlogu g. Nerata ostane lanski poslovni red. 
Potem so se imenovali predsedniki akcijam. 
Reditelji so bili izbrani gg. slavnostnega odbora. 



Vspored glavnega zborovanja se je tako določil, 
da se 1. in 3. točka, kateri sla si precej jednaki, 
zjedinita in naj poroča g. R a v n i k a r , g. V e r t o v e c 
pa naj doda svoje opazke. 

Druga točka bodi .Važnost obrtno nadaljevalnih 
šol, kako jih snovati". Poročevalec g. L a p a j n e . 

Zadnja točka bodi: .Metoda računstva na nižji 
stopinji". Poročevalec g. dr. T. Romih. 

Skoda, da ni bil vsprejet za Kranjske in Štajerske 
učitelje jako važen referat Latinica in nemščina". 
Poročevalec g. Stiasnv. 

O določitvi letnih doneskov od članov „Zvezi" 
predlaga g. blagajnik Lapajne. da naj ostane pri 
starem, le pri .,Pedagogiškem in Slov. učiteljskem 
društvu v Ljubljani" bodi izjema. Pedagogiško društvo 
v Krškem naj plača toliko, kolikor lani, pri Slov. 
učit. društvu pa bodi dotičnemu odboru puščeno do

ločiti vsoto. 
K temu opomni delegat ,Slov. učit. društva" g. 

Fr. Trbšt, da bode društvo plačevalo 10°/o od svojega 
čistega dohodka. Po neki prav nepotrebni opazki, 
katere Slov. učit. društvo v Ljubljani" ni zaslužilo ne 
glede Zveze« kakor tudi sploh ne, bil je predlog g. 
poročevalca sprejet. (Dalje prih.) J. Furlan. 


